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Hobro, den 25. juni 2023 
 

Referat fra bestyrelsesmøde nr. 249 
 

 

Mødedato: onsdag den 21. juni 2023 fra kl. 20.00 – 21.30 
 
Mødested: Bestyrelseslokalet, Smedevej 28 Hobro 
 
Deltagere: Formand Ole Bech (OB), Næstformand Didde Lykke Hansen (DH), Egon 

Christensen (EC), Kim Vilsted Fælled (KV), Poul Boye (PB). 
 
Fra administrationen deltog direktør Anders Kjær (AK) referent. 
 

Afbud: Der var ingen afbud. 
 

Dagsorden: 
 

1. Godkendelse af dagsorden og fremlæggelse af revisionsprotokol 
 

2. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde nr. 248 
 

3. Valg af næstformand 
 

4. Godkendelse af forretningsorden for bestyrelse 
 

5. Samtykkeerklæring for bestyrelsen / GDPR 
 
6. Godkendelse af Skema B, Afd. 9 Morellgade 

 
7. Godkendelse af Skema B, Afd. 47 Vinkelparken 

 
8. Klage over skattestyrelsens afgørelse om udbyttefrikort 

 
9. Eventuelt 

 
 
 
 
  



2313 

 

OB startede mødet med at ønske PB tillykke med valget, og velkommen i bestyrelsen.  
 
OB ønskede ligeledes EC og KV tillykke med genvalget. 

 
 
Ad. Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden og fremlæggelse af revisionsprotokol 
 

Revisionsprotokollen blev fremlagt. Der var ikke indtruffet ændringer siden sidste 
bestyrelsesmøde. 
 
Dagsordenen blev herefter godkendt. 

 
 
Ad. Pkt. 2 Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde nr. 248 
 
 Referatet blev godkendt og underskrevet. 
 
 
Ad. Pkt. 3 Valg af næstformand 
 

Sagsfremstilling: 
I henhold til vedtægternes §14 stk. 7 vælger bestyrelsen en næstformand af sin midte. 
 
Indstilling: 
Direktøren indstiller til bestyrelsen, 

• At vælge en næstformand for den kommende periode. 
 

Beslutning 
Bestyrelsen genvalgte Didde Lykke Hansen. 
 

 
Ad. pkt. 4 Godkendelse af forretningsorden for bestyrelse 
  

 Anledning 
Det fremgår af forretningsordenen §5 stk. 1, at på førstkommende bestyrelsesmøde efter 
det ordinære repræsentantskabsmøde, hvor der har fundet valg sted af 
bestyrelsesmedlemmer, vælger bestyrelsen en næstformand af sin egen kreds. Såfremt der 
er nye bestyrelsesmedlemmer, underskrives forretningsordenen for bestyrelsen. 
 
Sagsfremstilling 
Der afholdes repræsentantskabsmøde den 21. juni 2023. Bjarne Bugge Petersen har meddelt 
at han stopper som bestyrelsesmedlem 21. juni 2023, hvorfor der skal vælges et nyt 
bestyrelsesmedlem for en 1 års periode. 
 
Da der er nyt/nye bestyrelsesmedlemmer, skal forretningsordenen underskrives. Der 
udleveres et eksemplar til alle bestyrelsesmedlemmerne.  
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Indstilling 
Direktøren indstiller til bestyrelsen, 

• At godkende og underskrive forretningsorden for bestyrelse. 
 
Beslutning 
Godkendt. 

 
 
Ad. Pkt. 5 Samtykkeerklæring for bestyrelsen / GDPR  
 

Anledning 
Bestyrelsesmedlemmerne i Hobro Boligforening må forvente at ens navn, adresse mv. vil 
kunne fremgå i forskellige sammenhæng. For nuværende fremgår bestyrelsesmedlemmerne 
med billedmateriale og navn (tlf. på formanden), på boligforeningens hjemmeside.  

 
Sagsfremstilling 
For at sikre at vi overholder GDPR, underskriver bestyrelsesmedlemmerne en 
samtykkeerklæring.  

 
Egon Christensen og Kim Vilsted Fælled er på valg. Bjarne Bugge Petersen har valgt at 
udtræde af bestyrelsen. 

 
Nyt/nye bestyrelsesmedlemmer skal underskrive samtykkeerklæring. 

 
Indstilling 
Direktøren indstiller til bestyrelsen, 

• At nyt/nye bestyrelsesmedlemmer underskriver samtykkeerklæring.  
 

Beslutning 
PB underskrev samtykkeerklæring. 
 
 

Ad. Pkt. 6 Godkendelse af Skema B, Afd. 9 Morellgade 
 
Anledning 
Hobro Boligforening har 23. maj 2023 fremsendt ansøgning om Byrådets godkendelse af 
Skema B i renoveringssag/helhedsplan vedrørende 12 familieboliger, beliggende Morellgade 
14A-B, 9500 Hobro (afdeling 9).  
 
Byrådets godkendelse af Skema B vil være afgørende for gennemførelsen af det 
omhandlende renoveringsprojekt.  
 
Indstilling  
 
Direktøren indstiller til Bestyrelsen:  
 
1. At Skema B fra afd. 9 i renoveringssagen på Morellgade 14A-B, 9500 Hobro godkendes  
 
2. At den nye samlede renoverings- og ombygningsudgift godkendes, og dermed forhøjes fra 
16.049.197 kr. til 23.402.921 kr.  
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3. At kapitaltilførsel, hvoraf Hobro Boligforening skal bidrage med 1/5, svarende til 50.000 
kr., på i alt 250.000 kr. til afdelingen godkendes  
 
5. At den nye husleje på 1.034 kr. pr. m2 for afdelingen godkendes  
 
6. At den omhandlende afdeling (afd. 9) kan søge om fritagelse for pligtmæssig G-indskud  
 
7. At den omhandlende afdeling (afd. 9) kan søge om fritagelse for indbetaling til Hobro 
Boligforenings dispositionsfond  
 
8. At administrationen bemyndiges til at godkende Skema C, hvis der ikke er økonomiske 
ændringer mellem det nu fremlagte Skema B og det fremtidige Skema C  
 
Sagsfremstilling 
 
Morellgade 14A-B, 9500 består af 12 familieboliger fordelt på 870 m2. Bygningen er fra 1948. 
Der har siden 2018 været konstateret kraftige sætningsskader, som har forårsaget 
revnedannelser i kældergulv og vægge samt forskydninger i tagkonstruktionen. Ydermere er 
der oplevet problemer med skimmelvækst. Visionen med helhedsplanen er at fremtidssikre 
afdelingen, så den er attraktiv for nuværende og kommende beboere.  
 
Samtidig medvirker helhedsplanen, at afdelingen lever op til Landsbyggefond og 
myndigheders krav.  
 
Skema A i denne renoveringssag/helhedsplan blev godkendt af Byrådet den 27.08.2020. 
Skema B er godkendt af økonomiudvalget den 14.06.2023 og behandles på byrådsmødet den 
26.06.2023. 
 
Skema A er den formelle støtteansøgning fra boligorganisationen til kommune. Kommunen 
skal kunne godkende Skema A, før der kan arbejdes videre med projektet.  
 
Skema B er ansøgning om godkendelse af anskaffelsessum og en totaløkonomisk vurdering 
af projektet, før påbegyndelse af byggeriet. Kommunen skal kunne godkende Skema B, før 
der kan arbejdes videre med projektet.  
 
Skema C er ansøgning om godkendelse af byggeregnskab og endelig anskaffelsessum, og 
dermed afslutning på støttesagen.  
 
Perioden mellem Skema A og Skema B har i denne sag været lang og vanskelig grundet den 
økonomiske situation, som Danmark - herunder også byggebranchen - har været påvirket af. 
Det har derfor været nødvendigt at sende helhedsplanen/renoveringsprojektet i flere udbud, 
foretage flere projektændringer samt at indkalde til flere forhandlinger/møder mellem 
bygherre, Landsbyggefonden, kommune/myndighed samt entreprenører. Renoverings- og 
ombygningsudgifterne er steget ganske betragteligt grundet de ovenfornævnte forhold. 
 
Landsbyggefonden har godkendt ændringerne fra Skema A til Skema B i sagen.  
 
Finansiering, 
 
Landsbyggefonden har øget deres støttede lån. På den måde kan finansieringen hænge 
sammen, og boligerne kan udlejes til en markedsdygtig husleje.  
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Støttede lån - Grp. 1 arb.: 10.880.948 kr.  
 
Ustøttede lån - Grp. 2 arb. (en del af LBF-finansiering): 2.000.000 kr.  
 
Ustøttede lån - Grp. 3 arb. (ikke en del af LBF-finansiering): 10.521.973 kr.  
 
Samlet anskaffelsesum: 23.402.921 kr.  
 
Kapitaltilførsel  
 
Landsbyggefonden har vurderet, at det er nødvendigt med en kapitaltilførsel efter 1/5- 
delsordningen, som angivet nedenfor:  
 

1. Mariagerfjord Kommune:  50.000 kr.  
2. Realkreditinstitut:   50.000 kr.  
3. Boligorganisationen:  50.000 kr.  
4. Landsbyggefonden:   50.000 kr.  
5. Landsbyggefonden:   50.000 kr.  

I alt:    250.000 kr.  
 
Garantistillelse  
 
Kommunen skal for det støttede lån garantere for den del af lånet, der ligger ud over 60% af 
ejendommens værdi. Landsbyggefonden garanterer for halvdelen af kommunens eventuelle 
tab.  
 
Kommunens garantiforpligtigelse vil udgøre:  
 
100% af de støttede arbejder - men med regaranti fra Landsbyggefonden på 50%: 
10.880.948 kr.  
 
100% af ustøttede arbejder: 7.951.973 kr.  
 
Garanti i alt: 18.832.921 kr.  
 
Der gøres dog opmærksom på, at garantiforpligtigelsen endnu kun er foreløbig. Endelig 
beregning af garantierne sker ved projektets afslutning (Skema C), hvor ejendommen igen 
vurderes, og ny kommunal garanti beregnes.  
 
Husleje  
 
Den gennemsnitlige husleje vil efter renoveringen være ca. 1.034 kr. pr. m2.  
 
Beboerne godkendte helhedsplanen/renoveringsprojektet afdelingsmødet 4. juni 2020.  
 
Repræsentantskabet godkendte helhedsplanen 10. august 2020.  
 
Det vurderes at boligerne vil kunne lejes ud trods huslejestigningen.  
 
Hobro Boligforenings fritagelse af pligtmæssig G-Indskud. G-Indskud er et bidrag til 
Landsbyggefonden, der indbetales af almene boligafdelinger, der er taget i brug før 1970.  
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Bidraget ydes på baggrund af boligarealet størrelse og reguleres årligt.  
 
Henset til den omfattende renoveringssag, og dermed bygningernes fremtidige stand 
anbefales det, at det godkendes, at Hobro Boligforening er berettiget til at indsende 
ansøgning om fritagelse af pligtmæssig bidrag (G-Indskud) til Landsbyggefonden. Fritagelsen 
er desuden en del af finansieringen i renoveringssagen.  
 
Endelig afgørelse om fritagelse ligger dog hos Landsbyggefonden, og boligorganisationen skal 
selv sørge for indsendelse af ansøgning herom.  
 
Hobro Boligforenings fritagelse af indbetaling til dispositionsfond  
 
Fritagelse af indbetaling til Hobro Boligforenings dispositionsfond er indregnet som en del af 
renoveringssagen for Morellgade 14A-B, 9500 Hobro. Det anbefales, at det godkendes, at 
Hobro Boligforening er berettiget til at indsende ansøgning om fritagelse heraf til 
Landsbyggefonden. Endelig afgørelse om fritagelse ligger dog hos Landsbyggefonden, og 
boligorganisationen skal selv sørge for indsendelse af ansøgning herom.  
 
Bilag  

• Skitser af den nye afd. 9: Bilag 6.1. 

• Skema B (Ustøttede arbejder):  Bilag 6.2. 

• Skema B (Støttede arbejder): Bilag 6.3. 
 

Beslutning 
Godkendt. 

 
 
Ad. Pkt. 7 Godkendelse af Skema B, Afd. 47 Vinkelparken 
 

Anledning 
Hobro Boligforening har 27. oktober 2022 modtaget tilsagn om støtte til opførelse af 12 
familieboliger (godkendelse af skema A), fra Mariagerfjord Kommune.  
 
Sagen blev godkendt på bestyrelsesmøde nr. 244, den 28. november 2022. 
 
Nedbrydning af børnehaven afd. 21: 
 
Der blev holdt licitation over nedbrydning og sanering den 17. marts 2023. 
Licitationsresultatet var konditionsmæssigt, og der blev skrevet kontrakt med firmaet CAC 
Entreprenør A/S. Hovedentreprisesummen udgjorde DKK 560.000 inkl. moms.  
 
Licitation på opførelse af Vinkelparken afd. 47: 
 
Der blev holdt licitation over det samlede projekt den 24. april 2023. Det samlede 
licitationsresultat overskred budgettet med ca. 15 %. Der udarbejdes et sparekatalog, 
hvorefter der holdes møde med de lavestbydende for at undersøge om vi kan finde 
besparelser svarende til ca. 15%. 
 
Ovenstående blev behandlet på bestyrelsesmøde nr. 248, den 22. maj 2023. 
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Sagsfremstilling 
I forbindelse med opførelsen af den nye afd. 47 Vinkelparken, skal den nye afd. 47 købe 
grunden af afd. 21 Vinkelvejens børnehave, som dermed vil blive overdraget til den nye afd. 
47, som en byggemodnet byggegrund. 
 
Salg af afd. 21 vinkelvejens børnehave til afd. 47 Vinkelparken: 
 
Bestyrelsen har i den anledning udarbejdet et forslag til repræsentantskabsmødet den 21. 
juni 2023, som følgende: 
 
Bestyrelsen foreslår, at afd. 21 Vinkelvejens børnehave sælger ejendommen matr. nr. 
0001hy, Hostrup, Hobro Jorder, beliggende Vinkelvej 15, 9500 Hobro til afd. 47 Vinkelparken. 
Ejendommen sælges til købesummen 1.900.000 ekskl. moms, jf. Bilag 1 Betinget købsaftale 
Vinkelvej 15 version af 8. juni 2023. 
 
Såfremt ovenstående godkendes, skal de tegningsberettigede underskrive betinget 
købsaftale.  
 
Mariagerfjord Kommune har godkendt køb og salg af Vinkelvej 15. 
 
Skema B Budget efter besparelsesrunde: 
 
Der er blevet udarbejdet et besparelseskatalog. 
 
Kuben har på baggrund af ovenstående, udarbejdet et skema B budget. 
 
Rådgiveren har udarbejdet arealplaner for blok A, og blok C. 
 
 
Indstilling 
Direktøren indstiller til bestyrelsen, 

• At godkende skema B. 

 

Beslutning 

Godkendt. 
 

 

Ad. Pkt. 8 Klage over skattestyrelsens afgørelse om udbyttefrikort 
 

Anledning 
Skattestyrelsen har besluttet at tilbagekalde Hobro Boligforenings udbyttefrikort den 
14.03.2023. 
 
Skattestyrelsen har sendt os et brev hvori de skriver at de vil tilbagekalde vores 
udbyttefrikort. Det betyder, at Hobro Boligforening udover at være skattepligtige af 
erhvervsmæssige indtægter, også bliver skattepligtige af udbytter, royalty og renter og 
kursgevinster. 
 
Vi mener det er forkert, og som orienteret om på bestyrelsesmøde nr. 246, har vi haft 
anmodet BDO om at undersøge sagen. BDO har sendt et brev til skattestyrelsen, og anmodet 
om, at Hobro Boligforening får ændret sin registrering af skattestatus og dermed ændringen 
tilbagekaldes, men skattestyrelsen er ikke enig. Efterfølgende anmodede Hobro 
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Boligforening BL om at tage sagen op. I første omgang meddelte BL, at de er bekendt med 
problemstillingen og at de prioriterer det meget højt. AK har efterfølgende rykket BL for 
yderligere svar efter vi modtog skattestyrelsens afgørelse, og har efterfølgende fået svar fra 
BL, at de arbejder med sagen, og at Hobro Boligforening ikke er den eneste boligorganisation 
som har fået denne meddelelse, og at de derfor har fået Boligministeriet til at gå ind i sagen, 
men at det politiske apparat ikke arbejder hurtigt, og at vi derfor foreløbig må væbne os med 
tålmodighed. 
 
Sagsfremstilling 
AK har anmodet BL v/Viceadministrerende direktør Solveig Råberg Tingey om at behandle 
vores sag, da vi ikke blot kan vente på det politiske apparat, færdiggør en efter vores mening 
forkert beslutning, som vil kunne have en økonomisk konsekvens for Hobro Boligforening. 
 
BL´s bestyrelse har efterfølgende besluttet, at BL gerne vil tage vores sag i Landsskatteretten, 
og afholde udgifterne til advokat mv. 
 
BL har bestilt Sirius advokater til at køre sagen i Landsskatteretten, og de har nu fået 
udarbejdet en foreløbig klage til skatteankestyrelsen. 
 
Indstilling 
Direktøren indstiller til bestyrelsen, 

• At godkende at Sirius advokater kører sagen i Landsskatteretten. 
 

Beslutning 
Godkendt. 

 
 
Ad. Pkt. 9 Eventuelt 
 

Almene boligdage afholdes 30. september, på Tivoli Hotel & Congress Center i København. 
OB, DH, EC, KV og AK er tilmeldt. PB undersøger om han har mulighed for at deltage. På 
næste møde drøftes de praktiske ting, såsom afgangstidspunkt fra Hobro og transportform. 
 
DH bød PB velkommen i bestyrelsen, og anbefalede ham at tilmelde sig Fagbladet Boligen og 
AlmenNet.  
 
DH foreslog at bestyrelsesmedlemmerne tog en kort præsentationsrunde, hvilket 
efterfølgende blev gennemført. 
 
DH forslog at bestyrelsesmedlemmernes e-mail fremover fremgår på boligforeningens 
hjemmeside, så alle har mulighed for at kunne kontakte bestyrelsesmedlemmerne. Det er 
tidligere besluttet at kun formandens kontaktoplysninger skal fremgå på hjemmesiden. DH 
anmodede om at det bliver et punkt på næste bestyrelsesmøde.  
 
Bestyrelsen drøftede relevante kurser som er tilegnet medlemmer af en 
organisationsbestyrelse, herunder bl.a. et nyt gratis BL online-kursus, for dem som sidder i 
en organisationsbestyrelse.  
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Forevist bestyrelsen den _______________ 
 
 
 
 Ole Bech  Didde Lykke Hansen Kim Vilsted Fælled 
 Formand  Næstformand 
 
 
 
 Egon Christensen Poul Boye Referent, Anders Kjær 
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Mødedato Emner der behandles på mødet Mødested

Januar - Evaluering - Medarbejdertilfredshedsundersøgelse Smedevej 28, Hobro

Torsdag 26.01.2023 kl. 16 - 18.30

Bestyrelsesmøde nr. 245

Marts - Igangsætning - Beboertilfredshedsundersøgelse Smedevej 28, Hobro

Torsdag 02.03.2023 kl. 16 - 18.30

Bestyrelsesmøde nr. 246

April - Planlægning - repræsentantskabsmøde Smedevej 28, Hobro

Torsdag 20.04.2023 kl. 16 - 18.30

Bestyrelsesmøde nr. 247

Maj - Smedevej 28, Hobro

Mandag 22.05.2023 kl. 16 - 19

Bestyrelsesmøde nr. 248 - Godkendelse af hovedforeningens budget

- Bestyrelsens årsberetning

- Opstillingsliste til bestyrelsen (genvalg)

- Dirigent til repræsentantskabsmøde

Juni - Årsberetning (skriftlig og mudtlig) Smedevej 28, Hobro

Onsdag 21.06.2023 kl. 17 - 20 - Godkendelse af foreningens årsregnskab 

Ordinært repræsentantskabsmøde - Forelæggelse af foreningens budget

- Valg af bestyrelsesmedlemmer og formand

- Valg af suppleanter

- Valg af revisor

Juni - Bestyrelsens konstituering (Næstformand) Smedevej 28, Hobro

Onsdag 21.06.2023 kl. 20 - 21

Bestyrelsesmøde nr. 249

August - Planlægning - afdelingsmøderne Smedevej 28, Hobro

Mandag 21.08.2023 kl. 16 - 18.30 - Budgetkontrol 2. kvartal

Bestyrelsesmøde nr. 250 - Evaluering - repræsentantskabsmøde

September Temaet er beboerengagement København

Fredag 29.09 - søndag 01.10.2023 

Almene boligdage

Oktober - Evaluering - afdelingsmøderne Smedevej 28, Hobro

Onsdag 11.10.2023 kl. 16 - 18.30 - Budgetkontrol 3. kvartal

Bestyrelsesmøde nr. 251

December - Bestyrelsens årshjul Smedevej 28, Hobro

Mandag 11.12.2023 kl. 16 - 18.30 - Evaluering - Beboertilfredshedsundersøgelse

Bestyrelsesmøde nr. 252 - Opdatering - Bestyrelsens forretningsorden

December Ude af huset

Lørdag 16.12.2023 kl. 19 - 23

Bestyrelsens julefrokost

Bestyrelsens årshjul år 2023

Godkendelse af regnskaber med tilhørende 

revisionsprotokolat, revisor deltager


